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Illést tartott 
a szegedi pártbizottság 

Kibővített ülést tartott az MSZMP Sze-
ged városi bizottsága tegnap délután a 
városi tanácsházán. Berta Isivár., a párt-
bizottság titkára elnökölt, jelen volt dr. 
Koncz János, a megyei pártbizottság tit-
kára is. 

Az állami oktatásról szóló, 1972-es KB-
határozat végrehajtásának városi tapaszta-
latairól, valamint az 1982. április 7-i KB-
állásfoglalás megvalósításának további 
feladatairól szóló írásos jelentéshez dr. 
Székely Sándor, a pártbizottság titkára 
fűzött szóbeli kiegészítést. A vitában a 
következő pb-tagok, illetve meghívottak 
mondták el véleményüket: Bagdi Dezsőné. 
az algyői általános iskola igazgatója: Csa-
nádi Géza, a városi tanács vb művelődés-
ügyi osztályának vezetője: dr. Valkusz 
Pálné. a Széchenvi gimnázium igazgató-
helyettese; dr. Miiller Józsefné. a megyei 
tanács vb művelődésügyi osztálvának ve-
zetője; Bárdos Károlyné. az alsó fokú ok-
tatási intézmények pártbizottságának tit-

kára; dr. Fehér István, a Juhász Gyula 
Tanárképző Főiskola tanszékvezető tanára; 
dr. Rákos Istvánná, a középfokú oktatási 
intézmények pártbizottságának ti tkára; 
Szalay József, a tar jáni III. számú álta-
lános iskola igazgatója; dr. Bari Ferenc, 
a városi KISZ-bizottság ti tkára; Nádas-
kay Gábor, az erdészeti szakközéDiskola 
igazgatója: dr. Bánfalvi József, a Radnóti 
gimnázium igazgatója és dr Koncz János. 

A tartalmas, szerteágazó vita tanulságait 
dr. Székely Sándor foglalta össze, majd a 
pártbizottság — az elhangzott kiegészíté-
sekkel együtt — elfogadta a jelentést, ha-
tározattá emelte. (Az anyag ismertetésére 
közelesen visszatérünk.) 

A városi pártbizottság ezt követően zárt 
ülésen folytatta munkáját . Előbb Török 
Józsefnek. 3 pártbizottság első ti tkárának 
szóbslj tájékoztatóját hal'gatta meg az 
előző pártbizottság! ülés óta végzett mun-
káról, majd személvi kérdéseket tárgyal-
tak. 

Az export növelése 
politikán!: denlo 

azdasag-
e 

Parlamenti bizottságok együttes megbeszélése 

A vízgaziüiaiás tepesztése 
lakossági és termelési érdek 

A z O V H és a megyei vezetők tanácskozása Szegeden 
Kiemelkedő helyet foglal lyettese. Janovszky Károly vérmegyei kapcsolatok réí 

el a Csongrád megye: tá j és Perecsi Ferenc, a hiva- vén a szovjet partnerek szí-
az ország vízgazdálkodásá- tal főosztályainak képvise- vesen fogadnának a dunai 
ban. Ebnek oka döntően a lói szóltak azokról az elis- kikötőkben vízi szállítmá-
természeti adottságokban merésre méltó törekvések- nyokat, és így célszerű len-
van. Itt fogadja a Tisza a ről, amelyek jellemzőek ne a szegedi medencés ti-
Körösök s a Maros vizét, ' megyénkre a vízgazdálko- szai kikötő beruházásának 
vidékünkön van az ország dás komplex fejlesztésében, folytatása, amely a korszerű 
legnagyobb termál vízkész- 'a saját anyagi erők ésszerű berakodási lehetőségeket te-
lete, amit nemcsak a mező- felhasználásával is. remtené meg. 
gazdaság hasznosít hanem A z frásog é s s z ó b e l i e l 3_ A z O V H k é p v i s e i ő i ezzel 
a varosokban; Szentesen, terjesztések vitájában első- kapcsolatban elmondották. 
Szegeden Vásárhelyen egy- k é n t dr Komócsin Mihály, hogy a medencés kikötő to-
ré nagyobb aranyokban al- a z M S Z M P Központi Bízott- vábbi építésének ügye az 
kaímazzak a lakasok mtez- s a g ó n a k tagja, a megyei Országos Tervhivatal előtt 
menyez. ( üzemi letesitme- p a r tb izot tság első, titkára van. Most értékelik a léte-
nyek lutesere is. A tolva- összegezte a vízügyi ágazat sítmány gazdaságosságát, 
mi vízkészletekből viszont m u n k á j á v a i kapcsolatos főként a raktárterek folya-
ZJ ezer hektárnyi terület megállapításokat a megyei matos hasznosításának vo-
ontozesere van lehetőség — párt-vb ezzel 'kapcsolatos 
az intenzív jialtenyesztést tanácskozása al apján. El-
szolgáló torendszereken ki- m o n d o U a , hogy az utóbbi 
v • időben csökkent a mszőgaz-

Mindezek a körülmények dasági üzemek érdeklődése 
kellő alapot szolgáltatnak az öntözés iránt, amelynek JU_J. 5zazaleAUS CSBlurllB-
ahhoz hogy az Országos több oka van. Ezek közül z o t t s á g á n a k a r a n v a . s na-
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natkozásában. 
Papp Gyula. Szeged me-

gyei város tanácselnöke ar-
ról szólt, hogy 91 százalé-
kos a város vízellátása. m,g 
50—52 százalékos csatorna-

Vízügyi Hivatal, s a megye c s a k egy a víz árának nő-
vezetői rendszeresen meg- vekedése, s inkább a jelen-
tárgyalják a vízgazdálkodá- l e6i berendezések elavultsá-
si ágazat helyzetével kap- gáról. s az ú j felszerelések 
csolatos tapasztalatokat, és magas fogyasztói áráról van 
egyeztessék a fejlesztési le- s 2 ° . A szakmai képzés sem 
hetőségeket. Tegnap is egy követi az igényeket, pedig 
ilyen megbeszélésre került a z öntözés nagyban befolyá-

gyon kevés állami segítség-
gel nagyon sokat tudnának 
ezen a helyzeten változtat-
ni. Megépült a szennyvíz-
átemelő üzern, s most már 
a tényleges csatornázási 
beruházás van hátra. A vá-

sor Szegeden, a megyei ta- solja a terméshozamokat, hozzátórl tóró? is k é r i ^ e h -
ács székházában. a™'t a «b ián teb ( es tyén i Ki- h ^ . ^ ^ ' ^ r i f é r i á s területe-

' Szerdán a Parlamentben zetésével nemzetközi fizető- Az ülésen résztvevők nyo- ] Megnyitójában dr. Petrik A tsz-ben ^ a - ' v 8 területen k e n m a 8 k e : í d ö d ö t t "téoíté-
tffyüttes ülést tartott az or- képességünket sikerült meg- irmlékosav hanyr/tatutk, hogy ' István, a megyei tanács el- s z a z " mázsán felül termett s® k n ' ' ! í» vállalt házanként 
tzággyűlés terv- és költség- őrizni. Rubelelszámolású c jelenlegi időszakban és « j nőkének általános helyette- a kukorica hektáronként1 ' " f"" !"H 's ' ' u 

vetési, valamint kereskedel- forgalmunk az államközi következő esztendőkben az | se indítványozta, hogy az amihez hozzájárult a ter-
mi bizottsága Bognár József megállapodásokkal összhang- export növelése lesz a ma- I egyre sokrétűbb- yízgazdál. mészetescsapadék-hiány fo- Ü'^HorJatót ki jehet terjesz-
és Nyers Rezső elnökök ve- ban számottevően emelke- gyar gazdaságpolitika leg- 1 kodási feladatok megoldd-

lyamatoT pótlása * e n l 3 környezetvédelmet is 
zetésével. A tanácskozáson d e b t a konvertibilis egyen- döntőbb kérdése. E megálla- ; sához magas szinten része-
T imár Mátyás államtitkár, a „ u,,~lLr pítást alátámasztják egyrészt! süljön vidékünk a központi Mivel megyénk messze zesre. 

fejlesztési lehetőségekből. e s i k a "szénbányáktól, a "tű- Papdi József, a megyei 

iter- Jást a lakosság. Ezt 

szolgáló szenny vízrende-

elfogadta. 

Magyar Nemzeti Bank eln'ö- l e g b e n ^ ^ K i , k e r ü l t a s z ü k " a z elmúlt évek tanuLsagai. 
ke tájékoztatót tartott a aktívumot elérni. másrészt a különböző elmé-
Magyar Nemzeti Bank tevé- Az idei feladatokról szól- leti számítási modellek is, 
kenységéről és a hitelpoliti- va Veress Péter utalt arra, hiszen a magyar export fel-
kai irányelvekről, majd át- hogy exportunkat a világ- iendülésétől nemcsak a íi-
tekintést adott a nemzetközi kereskedelem stagnálásának zetési mérleg egyensúlya 
pénzügyi kapcsolatok alakú- időszakában is valamennyi függ. hanem a népgazdaság 
lásáról és az ezzel kapcso- viszonylatban növelni kell, fejlődésében oly nagy sze-
latos időszerű problémákról, de importunk a fizetési mér- repet játszó importlehetősé-

Ezután Veress Péter kül- leg kiegyensúlyozásával ősz- ge. a beruházások, az élet-
kereskedelmi miniszter tá- szefüggő problémák miatt színvonal és a vállalati nye-
jékoztatta a két bizottság nem növekedhet. Mind a ter- reség alakulása is. 
tagjait tavalyi külgazdasági meló, mind a külkereskedel- A kgf bizottság — beható 
helyzetünk alakulásáról va- mi vállalatok legnagyobb it u(afl _ a jeientéseket 
lammt az 1983. évi felada- feladata tehát további piac- * 
tokról. Beszámolójában ki- képes exportárualapok fel-
emelte, hogy a külkereske- kutatása és értékesítése. En-
delemnek az elmúlt eszten- nek érdekében a külkeres-
dőben két feladatot kellett kedelmi és termelővállala-
végrehajtania: egyrészt tel- toknak a nagyobb volumenű 
jesítenie a szocialista orszá- exporttermékek értékesítése 
gokkal szemben vállalt szer- mellett kisebb értékű tételek 
ződéses kötelezettségeket, eladására is gondot kell for-
másrészt a konvertibilis el- dítaniuk. hiszen azok lénye-
számolású forgalommal je- ges hozzájárulást jelenthet-
lentős aktívumot biztosíta- nek nemcsak a szükséges ex-
nia a fizetési mérleg egyen- port biztosításához, hanem a 
súlyának elérése érdekében, gazdasági kapcsolatok kiszé-

Ismeretss. hogy a nemzet- lesítéséhez is — hangsúlyoz-
közi politikai és gazdasági ta. Az ú j exportárualapok 
helyzet 1982-ben tovább rcfrn- felkutatását szolgál !a a me-
lóit, ezért nagy eredmény- gyei kikiildötti hálózatrend-
nek tekinthető, hogy a kö- szer továbbfeilesztése is. 
rülméeiyekhez való alkal- amely a külkereskedelmi 
mazkodással és úi gazdaság- tárca a múlt esztendőben 
szervező intézkedések beve- kezdeményezett. 

Ezt támasztotta alá Gulyás zifatermő erdőterületektől, pártbizottság titkára hang-
Anialnak, a vb építési és indokolt a geotermikus súlyozta, hogy a vízügyi be-
közlekedési osztálya vezető* ener o la fokozottabb fel ruházások tervezésénél erő-
jének a beszámolója is. Ez hasznalása lakóházfűtéshe,, ^ ^ Z ' e r ü b b " 5 S 
összegezte, hogy a lakossági, h á z t a r t ó s i c é ] o l t r a . Ezzel megoldásokra Nim indo-
a mezogazdasagi meliora- kapcsolatban az eddigiek- kolt Csongrádon sem, hogy 
ciós, a termálvíz-hasznosi- né( több gyakorlati intézke- a _ v a r o s víztisztító telepének 

» . - 1 _ / t - ». _ . K m n t ó e j ttiuiií m ó n u f 
sok bővítési tanulmánytervére tási célokat szolgáló beru- désre van szükség a 

házásokat egyaránt indokolt termálvíz-hasznosítási ta- kapott a tanács 
tamogatm. nulmányterv helyett Arról 

80Ü ezer forintos árajánlatot 

A mezőgazdasági öntöző-
A továbbiakban Breinich is szólt megyénk első titká- berendezések leljeseub 

Miklós, az OVH elnökhe- ra, hogy az odesszai, test-

ík a májusa 
cseresznyét 

Újburgonya az üzletekben 

Megyénk Duna—Tisza-kő- a sokkal ízletesebb, na-
zi homokvidékén, a gyorsan gyobb szemű zsabolai fa j -
felmelegedő talajú ültetve- , a £ n n e k a g y ü m ö l c s e i i s 
nyeken megkezdtek a má-
jusi cseresznye szedését, színesednek mar. 
ami ilyen korán még nem Másik primőrújdonság, az 
forault elő. A gyors érés újburgonya is megjelent az 
annak köszönhető, hogy az üzletekben. Egyelőre csak a 
idér. tavasszal nem voltak fóliasátrakban levő ültelvé-
fagyok, és a szokottnál me- nvek teremnek. A legtöbb 
legebb volt az április. „fóliás" burgonyát a forrés-

. kúti Haladás Tsz értékesít-
A májusi cseresznye par h e U E z a g a z d a s a g idejében 

hét alatt lefogy a fákról, de elüitette a szabad földi 
utána mindjár t megjelenik krumplit is. 

A kölcsönös előnyök jegyében 

Kishatár menti áruforgalom 
Magyarország és Jugo- vítést; eredményez. A két sziója mindkét gazdaságot 

szlávia gazdaságilag hason- fél abban is megegyezett, 
ló adottságú ország. Ter- hogy tovább szélesítjük a 

sújtja. Az ilyen típusú ke-
reskedelmi ügyletek éppen 

mékeik nagy részét a kül- kooperációd kapcsolatokat, ezért is hasznosak mindkét 
piacokon kell értékesíteni- és az áruházak közötti köz-
ük ahhoz, hogy megfelelő vetlen termékcserét is. 
nyersanyagokhoz jussanak. Ismeretes hogy a forga-
Kereskedni viszont — a l"m az elmúlt évben rekor-
friostani helyzetben, amikor dot ért el. hiszen majdnem 
mindenki eladni akar és 60 százalékkal volt nagyobb 
senki sem akar venni — a korábbinál. A koopérá-
nehéz. A két ország kfsha- ciós kapcsolatok jellemzé-
tár menti árótorgalmának sére ped ;g csak annyit: 
épp ezért volt mindig is amíg ezek értéke 1980-ban 
nagv jelentősége,. s van 1-2 millió dollárt tett ki. 
egyre nagyobb fontossága, addig 1982-ben majdnem 
Lényegében ezt állapította elérte a 7 milliót, 
meg a két társelnök, teg- A világgazdaság recesz-
nap délután Szegeden, a 
Hági Étterem vadászszobá-
jában tartott értekezleten 
is. Krammer József, aki a 
Magvar Kereskedelmi Ka-
marát. és Pejnovics Darko. 
aki a Jugo.-zláv Gazda-ági 
Kamarát képv selte i két 
szervezet határ menti a'bi-
zottságának értekezleté i 
annak a véleményének adtt i 
kifejezést, hogy a kapcsola-
tok mindkét fél számára 
előnyösek. Lényegében áru-
cseréről van szó. Ez mind-
két országban választékbő-

fél számára. Ebben a kap-
csolatban nincsenek diszk-
riminatív lépések, két szo-
cialista ország akar egy 
nyelvet beszélni. segíteni a 
maga és a másik gondjain 
egyaránt. 

A két kereskedelmi szer-
vezet tanácskozása ma ío'v-
tatódik Szegeden. Az érte-
kezlet végén aláírták a kö-
vetkező évi munkára vo-
natkozó az annak kereteit 
meghatározó egyezményt 

Ma hazánkba érkezik 
Új-Zéiaiid minisztereinölte 

Május 12-én hazánkba érkezik Róbert D. Muldoon, 
Űj-Zéland miniszterelnöke, akit Lázár György, a Minisz-
tertanács elnöke hívott meg hivatalos magyarországi láto-
gatásra. A miniszterelnököt jitjára felesége is elkíséri. 

hasznosításával kapcsolat-
ban Szabó Jánosné, a me-
gyei tanács elnökhelyettese 
kifejtette, hogy ezek kor-
szerűtlenek. jelentékeny ké-
zi munkát Igényel üzemel-
tetésük, amire nem minde-
nütt vállalkoznak. Elérke-
zett az ideje a gyártmány-
fejlesztésnek, hiszen ez a 
mezőgazdasági termelés 
biztonságát, nagyobb jöve-
delmezőségét szolgálná. 

A megbeszélésen Török 
József, a szegedi városi 
pártbizottság első titkára 
az ipari jellegű viz elhasz-
nálás fokozottabb ellenőr-
zéséről és a város'ejlesztést 
szolgáló társulati csatorna-
építés megszervezésének je-
lentőségéről szolt. 

Dr. Simády Béla. az ATI. 
VÍZIG igazgatója a szenny-
víztisztító telepek hiányá-
val és a helyi szikkasztók 
üzemeltetésével indokol ta i 
talajvízszint növekedesét. 

összességében tavaly 8 
ezer köbméterrel nőtt me-
gyénkben az ivóvíztermelő 
kapacitás és 58 kilométerrel 
a hálózat, összesen 3 ezer 
800 lakásba vezették be az 
ivóviiet. Mindez 221 millió 
forintba került. A szenny-
víztisztítás és csatornazás 
135 milliót emésztett fel A 
mezőgazdaságban 246 mil-
lió forint értékben fejező-
dött be komplex vízrende-
zés, melioráció T. J. 


